
Referat af styringsdialogmøde med Lejerbo, Brøndby 2022 
 

Tidspunkt: onsdag den 25. januar 2023 
Sted: Brøndby Rådhus  
 
Deltagere: 
Formand Brian Børgesen, Lejerbo, Brøndby 
Forretningsfører Jeannette Mosegaard Larsen, Lejerbo 
 
Borgmester Kent Magelund, Brøndby kommune (under pkt. 1 – 4) 
Kommunaldirektør Peter Kjærsgaard Pedersen, Brøndby Kommune (under pkt. 1 - 4) 
Stabschef Karen Kjeldgaard Petersen, Brøndby Kommune 
Afdelingsleder Connie Mikkelsen, Brøndby Kommune 
Juridisk konsulent Jesper Storskov, Brøndby Kommune (referent) 
 
Dagsorden: 
 

1. Velkomst v/ borgmesteren 
2.  Opfølgning på grøn partnerskabsaftale 
3. Andre generelle emner: 

a. Opfølgning på samarbejdet om Covid 19 og Ukraine 
b. Opfølgning på Brøndby Strand udviklingsplan 
c. Energikrise – hvad gør boligorganisationen 
d. Lejernes privatøkonomi - er der udfordringer?   

4. Eventuelle emner fra boligorganisationen 
5. Gennemgang af organisationens forhold 

a. Regnskab 
b. Beboerdemokrati 
c. Andet 

6. Udlejning 
a. Udlejning/anvisning generelt 
b. Opfølgning på eventuel udlejningsaftale 

7. Gennemgang af de enkelte afdelinger 
8. Eventuelt 

 
Referat: 
 
Punkt 1: 
Kent Magelund bød velkommen. 
 
Punkt 2: 
Peter Kjærsgaard Pedersen redegjorde for kommunens vedtagelsen af klimaplan med ambitiøse 
mål og mange handleplaner, udbud af elladestandere samt arbejde med biodiversitet, blandt andet 
i form af en biodiversitetspark rundt om rådhuset. Han bemærkede, at der er behov for samarbejde 
med boligorganisationer, virksomheder og borgere for at komme i mål. 
Jeannette Mosegaard Larsen oplyste, at man ikke er kommet så langt med biodiversitet, og Brian 
Børgesen supplerede med, at man også skal have øje for driftsøkonomien. 
Peter Kjærsgaard Pedersen var enig i, at biodiversitet er en anden måde at tænke og drive de 
grønne arealer på, og Jeannette Mosegaard Larsen bemærkede, at der også var tale om en 
mental omstilling for beboerne. 
Der var enighed om at følge op på den grønne partnerskabsaftale på de kommende 
styringsdialoger. 
 



Punkt 3: 
Covid 19: Peter Kjærsgaard Pedersen oplyste, at der ikke er nogen særlig indsats på området pt., 
og at sundhedsmyndighederne ikke har givet andre meldinger. 
 
Ukraine: Peter Kjærsgaard Pedersen orienterede om aktuel status, hvor kommunen har modtaget 
pt. 100 flygtninge og står til at skulle modtage yderligere 30, som alle kan få plads i kommunale 
bygninger. Det er dog et åbent spørgsmål, hvad der sker ved en ny tilstrømning, og KL mener, at 
staten skal involveres mere i boligplaceringen.  
 
Udviklingsplan Brøndby Strand: Peter Kjærsgaard Pedersen orienterede om aktuel status på 
arbejdet med udviklingsplanen og organiseringen af den fremtidige udvikling. Kent Magelund 
tilkendegav, at centeret og skolen er vigtige omdrejningspunkter i det videre arbejde. 
 
Energikrise: Peter Kjærsgaard Pedersen orienterede om de kommunale tiltag, herunder delvis 
slukning af gadebelysning, som nok først kan effektueres til næste vinter. Der vil ske en dialog med 
boligorganisationerne inden, så blandt andet hensynet til tryghed tilgodeses, og Jeannette 
Mosegaard Larsen bemærkede, at der skal tages hensyn til tryghed i Lunden og Æbleblomsten. 
Brian Børgesen supplerede med, at der i organisationen havde været planer om etablering af 
solceller, men at reglerne spændte ben for et sådant projekt. Kent Magelund bemærkede, at det 
også gør sig gældende for kommunerne.  
 
Privatøkonomi: på forespørgsel oplyste Jeannette Mosegaard Larsen, at der havde været færre 
udsættelser i Lejerbo i 2022 end i 2019, og at der sås at være et større problem i 
landkommunerne. Brian Børgesen supplerede med, at mange beboere sparer meget på el-
forbruget og køber billige varer i supermarkedet. 
 
Punkt 4: 
Intet 
 
Punkt 5:  
Der er ingen bemærkninger til regnskabet. Der er dog tale om 2021-tal, da man på grund af det 
forskudte regnskabsår ikke har færdigbehandlet regnskaberne for 2022. 
Beboerdemokratiet i bestyrelsen fungerer fint. 
 
Punkt 6: 
Connie Mikkelsen og Jeannette Mosegaard Larsen tilkendegav samstemmende, at der er et godt 
samarbejde i det daglige.  
I forhold til fornyelse af udlejningsaftalen oplyste Jesper Storskov, at udlejningscheferne vil blive 
indkaldt til et erfaringsudvekslings- og dialogmøde. 
Den lejlighed, der var tiltænkt nedlagt i Lunden for at blive anvendt til lægepraksis, kommer nu til 
udlejning, da lægen ikke kan få lov til at udvide. Man er i dialog om andre løsninger, da det er 
væsentligt at fastholde en lægepraksis i området. 
 
Punkt 7: 
Gildhøj: regnskabet udviser et overskud.  
Der er til Landsbyggefonden indmeldt en helhedsplan, der blandt andet skal omfatte klimaskærm, 
gulve, varmeanlæg, ventilation og solceller. Der er konstateret skimmelsvamp ved 
køkkenudskiftninger, og der er vedvarende rotteproblemer. 
Beboerdemokratiet fungerer fint. 
 
Dammene: regnskabet udviser underskud. 



Skema C for renoveringen afhænger fortsat af voldgiftssag vedrørende ventilationsanlægget. 
Mangelsudbedring skulle være gennemført. Jesper Storskov orienterede om status i den 
verserende beboerklagenævnssag om mangler. 
Beboerdemokratiet er desværre ikke så velfungerende, til trods for bistand og uddannelse. 
Beboernes ønsker til råderet bliver løbende indarbejdet i det midlertidige administrationsgrundlag. 
Der arbejdes fortsat på et samarbejde med afdelingsbestyrelsen omkring godkendelse af et 
råderetskatalog for afdelingen. 
Lejemålet for selskabslokalet er under afvikling, også økonomisk. 
 
Lunden: regnskabet udviser et overskud. Huslejen vil stige på grund af prisstigninger. 
Beboerdemokratiet fungerer, men der er behov for generationsskifte. 
Vedligeholdelsesmæssigt kan badeværelserne trænge til et løft, da der blandt andet er 
udfordringer med vandskader. 
 
Æbleblomsten: Der er overskud på regnskabet.  
Beboerdemokratiet i afdelingen fungerer rigtig godt. 
Der er et igangværende projekt om lukning af altaner. 
Ventelisterne i afdelingen er desværre ikke så lange. 
  
Punkt 8:  
Brian Børgesen nævnte udfordringer med containergården i daginstitutionen i Lunden, og han 
foreslog, at man gik over til at benytte afdelingens affaldsplads. Der er et rotte problem ved 
daginstitutionen, som Jesper Storskov følger op på. 
 
Brian Børgesen nævnte, at der generelt er udfordringer i kommunikationen med kommunens 
rottebekæmper. Jesper Storskov følger op. 
 


